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Bemutatkozás 

Bemutatkozás 

1987. július 15.-én születtem Győrben. Középiskolai tanulmányaimat a győri Krúdy Gyula Gimnázium, 

Két Tanítási Nyelvű Középiskola, Idegenforgalmi és Vendéglátóipari Szakképző iskolában végeztem. 

Végzettségemet tekintve idegenvezető vagyok, noha ettől eltérő irányban, az ELTE történelem szakán 

kezdtem meg felsőfokú tanulmányaimat. A történelem mellett pedig a földrajzot választottam 

minoromnak. 2009 szeptemberében kerültem a kollégiumi érdekképviseletbe a KCSSK-ban. 2010 ősze 

óta a Kollégiumi Hallgatói Önkormányzat elnökségében is tevékenykedem. Először, mint 

szolgáltatásszervező referens végeztem a munkám az elnökségben, majd a későbbiekben 

kommunikációs referens és alelnök voltam. 2013 májusa óta az elnöki tisztséget töltöm be.  

Szabadidőmben szívesen focizok, évente néhány alkalommal elmegyek horgászni, ami gyerekkorom óta 

közel áll a szívemhez. Az érdekképviseleti munkám mellett a vendéglátóiparban és 

rendezvényszervezőként dolgozom. 

Motiváció 

Az ELTE Kollégiumi Hallgatói Önkormányzatának elnöki tisztsége komoly és felelősségteljes feladat, 

ambíció és alázat nélkül végezve pedig szinte teljesíthetetlen kihívás. Több évet töltöttem már a hallgatói 

önkormányzatban és az ez idő alatt szerzett tapasztalatok nagymértékben hozzájárultak mind a szakmai, 

mind a személyes fejlődésemhez. Azonban a legnagyobb lökést mindenképp az elmúlt egy év adta, 

amikor a hallgatói önkormányzat elnöki pozícióját töltöttem be. Az első év nem sikerült tökéletesre, 

azonban az általam elképzelt rendszer kialakításához meg tudtuk tenni az első lépéseket, a napi 

érdekképviseleti feladatokat pedig minden nehézség és hátráltatás ellenére el tudtuk látni. Az első évet 

a jelentős, korábbi tapasztalat ellenére is tanulóévnek nevezném.  

A második év pedig a valódi fejlődés éve kell, hogy legyen, amikor a szervezetet működését 

hatékonyabbá, kommunikációját aktívabbá kell tennünk. Új szintre kell emelnünk az érdekképviseletet 

a kollégiumokban és új területeket kell keresnünk, ahol érdemi fejlődést tudunk elérni.  

Csapat bemutatkozása 

Orosz Gábor, általános alelnök 

1992. szeptember 25-én születtem Szabolcs-Szatmár-Bereg megyében, Kisvárdán. Tanulmányaimat 

egészen az érettségi megszerzéséig itt folytattam, majd 2011-ben felvételt nyertem az ELTE 

Informatikai kar programtervező-informatikus szakára. 2012. október 15-én választottak a Damjanich 
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utcai Kollégium diákbizottságának tagjává, mely feladatkört 2014. április 1-ig láttam el. A KolHÖK 

elnökségébe 2013. február 26-án, Hartyándi Mátyás kért fel webes-projektreferens pozícióra, melyet 

örömmel vállaltam. 

2014. április 24-én Csonka Balázs felkért az általános alelnöki pozícióra, melyet hasonló lelkesedéssel 

fogadtam. Fő feladatom a Kollégiumi Hallgatói Önkormányzat elnökének segítése lesz, illetve a 

referensek munkájának összehangolása, koordinálása. Ezen kívül az előttünk álló elsőéves felvételi 

kapcsán is állok mindenki rendelkezésére, hiszen az új felvételi rendszer mindannyiunkat akadályok elé 

állít, de ha összedolgozunk, a továbbiakban is maximális eredményességgel láthatjuk el munkánk egyik 

leghangsúlyosabb területét.  

Annyi személyes információt szeretnék elárulni, hogy a Debreceni VSC szurkolója vagyok. 

Bekő Márta – alapítványi referens 

1991. augusztus 15-én születtem, egy alföldi kisvárosban, Nagykőrösön. Középiskolai tanulmányaimat 

a kecskeméti Katona József Gimnáziumban végeztem. 2010-ben az ELTE Bölcsészettudományi Karán 

kezdtem meg egyetemi tanulmányaimat történelem alapszakon, német minorral, ahol 2013-ban 

szereztem meg alapszakos diplomámat. Jelenleg történelem mesterszakon folytatom tanulmányaimat. 

Négy éve élek a Kerekes Kollégiumban, ahol másodéves koromban kapcsolódtam be a diákbizottság 

munkájába. 2013 májusa óta a kollégium diákbizottsági elnökeként képviselem a lakók érdekeit. 

Hartyándi Mátyás 2013 februárban kért fel a Kollégiumi Hallgatói Önkormányzat titkár-referensének, 

melyet örömmel fogadtam el. Csonka Balázs KolHÖK elnök megválasztása óta belügyi referensként 

folytatom hallgatói érdekképviseleti munkámat az elnökségben, kiemelt figyelmet szentelve a kollégiumi 

rendezvényszervezésnek. 

Csonka Balázs az új elnökségbe alapítványi referensi pozícióra kért fel. Célom a kollégiumok és az 

Egyetemi Kollégiumi Hallgatói Alapítvány közötti munka és kapcsolattartás elősegítése és fejlesztése. 

Fekete Flóra, rendezvényekért felelős referens 

1993. január 22-én születtem Kalocsán, de egy kis sváb községben, Hartán nőttem fel, majd 

tanulmányaimat Baján folytattam, a Magyarországi Németek Általános Művelődési Központjában, a 

Frankelban. Jelenleg az ELTE PPK pszichológia Ba szak végzős hallgatója vagyok, de a mesterképzést 

természetesen ugyanitt folytatom. 2 éve tevékenykedem a Kőrösi Csoma Sándor Kollégium 

diákbizottságában, és igyekszem munkámmal a kollégisták ügyeit megkönnyíteni, emellett egyetemi 

éveiket színesíteni. Nagyon fontosnak tartom azt, hogy egy egyetemi intézmény helyet adjon 

színvonalas, kulturális eseményeknek, így már negyedik alkalommal veszek részt az ELTE KCsSK 

Kultúr7 rendezvénysorozat szervezésében. Idén segíthettem a KolHÖK utánpótlásképzésének 
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lebonyolításában is. Csonka Balázs 2014 áprilisában kért fel a Kollégiumi Hallgatói Önkormányzat 

rendezvényes referensének, melyet örömmel vállaltam. 

Nagy Brigitta, pályázati referens 

1994. június 12-én születtem Debrecenben. Középiskolai tanulmányaimat a debreceni Bethlen Gábor 

Közgazdasági Szakközépiskolában végeztem. Jelenleg az ELTE Tanító-és Óvóképző Karán tanulok, 

csecsemő- és kisgyermeknevelő szakon. 2013 őszén csatlakoztam az ELTE TÓK HÖK-höz, április 7-

e óta kollégiumi referens tisztséget töltök be. Nagy örömömre szolgál, hogy TÓK-osként erősíthetem 

a KolHÖK csapatát, ezzel képviselve mind a kollégisták mind a hallgatótársaim érdekeit. 

Ispán Gergely, utánpótlásképzésért felelős referens 

1992. szeptember 24-én születtem a világörökség részét képező kis faluban, Hollókőn. Középiskolai 

tanulmányaimat Balassagyarmaton, a Szent-Györgyi Albert Gimnáziumban végeztem. 2012-ben 

rendezvényszervező és utazás ügyintézői OKJ-s tanfolyamot végeztem, majd még ez év nyarán felvételt 

nyertem az ELTE BTK Történelem szakára. 2013-ban megválasztottak a Történeti Intézet Hallgatói 

Önkormányzatába, ahol egy évig volt alkalmam a hallgatók segítségére lenni, mint közéleti referens. 

Mikor 2014 áprilisában Csonka Balázs felkért a Kollégiumi Hallgatói Önkormányzat utánpótlás-

képzésért felelős referensi posztjára, örömmel vállaltam. Remélem, hogy ez által még hasznosabb tagja 

lehetek a kollégiumi közösségnek. 

Németh Patrik, gazdasági referens 

1991. május 28-án születtem Győrben. Középiskolai tanulmányaimat a Révai Miklós Gimnáziumban 

folytattam, 6 évfolyamos képzésen. 2010-ben nyertem felvételt az ELTE bölcsészettudományi karára, 

magyar alapszakra, azóta több szakon is kipróbáltam magam, főként az irodalom és a filozófia felé 

orientálódtam. Érdekképviseleti tevékenységemet 2011 őszén kezdtem, amikor a Griff Kollégium 

diákbizottságának tagja lettem, ezt 2012 őszétől a KCSSK kollégiumi diákbizottságában folytatom. Itt 

a 2012/2013-as tanév második félévétől a Bölcsész Diákbizottság elnöke vagyok. KolHÖK-ös 

tevékenységem 2012 tavaszával vette kezdetét, amikortól is a KolHÖK tudományos megbízottjának 

tisztségét töltöm be. Emellett 2013 nyár elejétől a KolHÖK Ellenőrző Bizottságának elnöki pozícióját 

töltöm be. A 2014. május 6-án megalakuló új elnökség tagjai közé Csonka Balázs 2014 áprilisában kért 

fel, gazdasági referens pozícióba, mely felkérést természetesen örömmel vállaltam el, és a jövőben 

szeretném képességeim és lehetőségeim legjava szerint teljesíteni az ezzel járó feladataimat. 
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Nyitrai Balázs – kommunikációs referens 

1989. október 13-án születtem Pécsen. Iskoláimat is itt, a Koch Valéria Iskolaközpontban végeztem 

elsőtől tizenkettedik osztályig (általános iskolás éveim alatt még a Magyar-Német Nyelvű Iskolaközpont 

nevet viselte).  

2008-ban nyertem felvételt az ELTE BTK magyar szakára, ahol művelődéstudomány szakirányra 

specializálódtam. Itt alkalmam nyílt a szakirányon belüli mindhárom specializáció elvégzésére, így 

foglalkozhattam műfordítással, színházi alapismeretekkel és általános kultúratudománnyal is. Ezen évek 

alatt tettem szert alapvető szerkesztői ismeretekre, valamint újságírói, azon belül is kritikaírói 

tapasztalatokra.  

2010-től a magyar szak mellett elkezdtem az ELTE BTK szabadbölcsészet szakát, ahol egy évvel 

később filmelmélet és filmtörténet szakirányt választottam kommunikáció és médiatudomány minorral. 

Jelenleg is itt folyatatom tanulmányaimat, és az elméleti anyagok mellett sokat foglalkozom filmezéssel.  

2008-ban költöztem az ELTE Kerekes Kollégiumába, azóta is itt lakom. 2013 tavasza óta vagyok a 

KUK KDB tagja, mint kommunikációért felelős megbízott. Fontosnak tartom az emberek közötti 

(megfelelő) kommunikációt és (kölcsönös) toleranciát. Hiszek a művészetek kultúra- és 

társadalomformáló szerepében. 

Szabó Viktor – titkár-referens 

1986. január 23-án születtem Tiszafüreden, a Tisza-tó mellett. Középiskolai tanulmányaimat a helyi 

Kossuth Lajos Gimnáziumban végeztem. Jelenleg az ELTE BTK szlavisztika alapszak orosz 

szakirányán harmadéves hallgató vagyok szerkesztői ismeretek minorral. A kollégiumi 

érdekképviseletbe 2009-ben kapcsolódtam be, amikor a Nándorfejérvári úti Kollégium Közgyűlése 

először választott meg az NFK KDB tagjává, ahol korábban pénzügyi referensként, 2012 őszétől pedig 

elnökként tevékenykedek. 2013-tól májusától vagyok a Kollégiumi Hallgatói Önkormányzat titkár-

referense. Csonka Balázs felkért a közös munka folytatására, melyet örömmel vállaltam. 

Ulicza Tamás - sportreferns 

Ulicza Tamás vagyok, mesterszakos történészhallgató. Az egyetemi közéletben 2008 óta veszek részt, 

azóta vagyok az ELTE EHÖK Floorball sportösztöndíjasa. 2010 tavaszától 2013 őszéig voltam az 

ELTE BTK HÖK sportreferense, 2011 és 2013 között pedig az EHÖK Ellenőrző Bizottságának 

tagjaként tevékenykedtem. 2012 tavasza óta történelem szakos hallgatói érdekképviselő vagyok az 

ELTE BTK-n, 2014 tavasza óta pedig a Történeti Intézeti Képviselet alelnöke. A KOLHÖK 

elnökségében 2013 decemberében kezdtem dolgozni, mint Pályázati Referens. A Bölcsész Napok 
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szervezőcsapatának évekig aktív tagja voltam, az egyetemen kívül pedig vettem részt világbajnoki 

selejtező (Floorball U19) és nemzetközi kupák megszervezésében is. Az idei EYYC világbajnokságon 

is dolgoztam. 

Szabadidőmben próbálok sokat sportolni: igazolt floorball játékos vagyok a magyar bajnokság első 

osztályában és több éves edzői tapasztalatom is van (női felnőtt csapat, U16-os utánpótláscsapat, ELTE 

csapat, Siketek SC csapata – ez a SINOSZ sportegyesülete) Persze történészként szeretek belemerülni 

különböző témákba és remélem, hogy egyszer egyetemi tanár leszek a bölcsészkaron. 

 

Főbb stratégiai partnerek 

Egyetemi Kollégium: 

Azt hiszem, nagyon szerencsésnek mondhatjuk magunkat, hiszen az Egyetemi Kollégium vezetése 

lehetőségeihez képest minden közös ügyünkben partnernek mutatkozik. A tagkollégiumi igazgatók 

nagy részével kiegyensúlyozott kapcsolatot ápolunk. Ugyanúgy, mint más szervezetek esetében, az 

Egyetemi Kollégiummal fennálló kapcsolatunkat leginkább a kommunikációnk hatékonysága határozza 

meg. Éppen ezért fontosnak tartom, hogy a Kollégiumi Vezetői Értekezletek továbbra is havi 

rendszerességgel megtartása kerüljenek. Másrészt kezdeményezni fogom főigazgató úrral a 

kéthetenkénti rendszeres személyes találkozókat, hiszen ezt tartom a legjobb lehetőségnek arra, hogy 

az Egyetemi Kollégiummal közös ügyeinkben mindenki számára kedvező és megfelelő álláspontot 

alakíthassunk ki, különös tekintettel a kollégiumokon végezendő kisebb-nagyobb felújítási 

munkálatokat, vagy akár a tagkollégiumi részönkormányzatok feladatkörébe tartozó fejlesztési pénz 

felhasználását, újbóli biztosítását illetően. 

EHÖK: 

Az ELTE kollégiumaiban egyetemünk mind a nyolc karáról képviseltetik magukat hallgatók. Ezen 

hallgatók mindegyikének ugyanolyan szintű, a lehető leghatékonyabb érdekvédelmét a kari Hallgatói 

Önkormányzatokkal szorosan együttműködve kell ellátnunk. Ez a jelenség önmagában teljesen 

természetes, és ugyanilyen természetességgel kell együttműködnünk más HÖK-ök tisztségviselőivel, 

illetve együtt kell megtalálnunk azokat a stratégiai jelentőségű pontokat, ahol együttes erővel a lehető 

leghatékonyabban tudjuk képviselni hallgatótársaink érdekeit. 

Az idei évben az Egyetemi Hallgatói Önkormányzatnak új elnöksége, új elnöke van. Természetesen a 

KolHÖK továbbra is a korábban tapasztalt kölcsönös partneri viszony fenntartását tartja kívánatosnak. 

A szakmai együttműködést elsősorban, a napi aktualitásokon túl, a tudományos élet és a 

rendezvényszervezés szakterületén kívánjuk elmélyíteni, illetve gördülékenyebbé tenni.  
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Szakmai program 

Neptun 

2012 novemberében az egyetemvezetés döntésének értelmében az ELTE az Egységes Tanulmányi 

Rendszerről (ETR) az SDA Kft. által forgalmazott Neptunra váltott. Már a tárgyalások során is 

többször felvetődött a tanulmányi rendszerbe integrált kollégiumi modul lehetősége, amely kiváltja az 

évek óta használatos Egységes Kollégiumi Információs, és Felvételi rendszert (EKIF). Itt fontos 

kikötése volt az Egyetemi Kollégiumnak és a Kollégiumi Hallgatói Önkormányzatnak egyaránt, hogy 

az előző rendszer a tervezett változtatással minőségi romlást ne szenvedjen. Az átállás eredetileg 2013 

márciusában lett volna esedékes, ám ez az időpont a tanulmányi rendszer időközben fellépő hibái 

javítása miatt egyre későbbre került. 

A fejlődés 2014 januárjában kezdődött meg, amióta folyamatos a Kollégiumi Hallgatói Önkormányzat, 

az Egyetemi Kollégium, a Tanulmányi Rendszer Iroda és az SDA Kft. közötti egyeztetés, melynek 

köszönhetően állandó rálátásunk van az elkészült fejlesztésekre, így ezeket az igényeinknek megfelelően 

alakíthatjuk. 

A rendszer fejlesztése és tesztelése során számos hiba került felszínre, amelyet nagyrészt sikerült javítani, 

elhárítani. A felsőéves felvételi még biztosan az EKIF-ben történik majd, de a fellebbezések lezárultával 

már az új rendszerben kezdhetjük a munkát. A felső- és elsőéves felvételi közötti időszakban a fő 

feladatunk az lesz, hogy megkönnyítsük az átállást az új rendszerre. Folyamatos képzési lehetőségeket 

kell biztosítani a diákbizottsági tagok számára, melyben nem csak megnézhetik mit tud az új rendszer, 

hanem folyamatosan gyakorolhatnak rajta, hogy amikor augusztus elején elindul a felvételi időszak, és 

véleményezni kell a pályázatokat, akkor már mindenki ismerje a felületet. Ezen felül oktatóvideók 

készítése is fontos, hogy a jövő érdekképviseleti tagjai számára alapot teremthessünk a Neptun 

használatához. 

A jelentkezésnél minden lehetséges segítséget meg fogunk adni a leendő kollégista hallgatók számára, 

hogy minél kevesebb akadályba ütközzenek Itt fontos kiemelni oktató videók készítését, melynek során 

bemutatjuk a rendszer használatát. Az előző év tanulsága okán idén is működni fog egy Facebook-

csoport, illetve e mellett természetesen e-mailben is válaszolunk a felmerülő kérdésekre. Az új rendszer 

nem csak az érvényesítőknek lesz idegen, szokatlan, hanem a jelentkezőknek is.  

Amennyiben bármi váratlan hiba merülne fel a jelentkezés során, ígéretet kaptunk a permanens support 

lehetőségének igénybevételére is, tehát folyamatos lesz a kapcsolattartás a TR irodán keresztül az SDA-

val, tehát magukkal a fejlesztőkkel is. Ezek alapján jogosan bízhatunk abban, hogy elvárásainknak 

megfelelően egy olyan rendszert kapunk, amely az előzőhöz képest bővíti a Hallgatói Önkormányzat 

lehetőségeit az érdekképviseleti munkája során. 
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Fontos kiemelni, hogy a Neptunra nem csak, mint felvételi rendszerre tekinthetünk a jövőben, hanem 

számos lehetőség tárháza lehet. A tanulmányi rendszerben sokkal aktívabb kommunikációt 

valósíthatunk meg, hiszen a levelek elolvasása elkerülhetetlen, hiszen a rendszer sajátossága, hogy 

legalább egyszer meg kell tekinteniük a hallgatóknak. Ennek lehetnek negatív hatásai, de bizonyos 

szabályok lefektetése után, úgy gondolom, hogy egy kihasználandó kommunikációs csatornává válhat. 

A már megszokott Kollégiumi kérdőív is szélesebb körhöz juthat el, jóval nagyobb kitöltöttséget 

eredményezhet, természetesen biztosítva továbbra is a kitöltők teljes anonimitását.  

Felvételi eljárás 

A leginkább sürgető, előttünk álló teendő az elsőéves kollégiumi felvételi eljárás. Ami még némileg 

megbonyolítja a helyzetet, az az, hogy nem a megszokott módon, EKIF-ben jelezhetik igényeiket az 

elsőéves jelentkezők a szociális kollégiumi férőhelyekre, hanem mindez már a tanulmányi rendszerbe 

integrálva, azaz a Neptun kollégiumi moduljában történik meg. 

Az elsőéves és várólistás felvételi ügyrend változtatása egyaránt szükséges, hogy az aktuális törvényi 

változásokat figyelembe tudjuk venni, ezzel biztosítva, hogy továbbra is igazságos, méltányos lehessen 

a felvételi eljárásunk és valóban a szociálisan rászoruló hallgatók jussanak be a meghirdetett 

férőhelyeinkre. Az új adatvédelmi törvények által az igazolások kiadása némileg bonyolultabbá vált, 

ezért az aktuális törvényi változások figyelembe vételével felül kell vizsgálnunk az elfogadható 

igazolások listáját, és amennyiben lehetőségünk van rá, a hallgatók számára formanyomtatványokat 

biztosítunk, amelyek kitöltésével rengeteg energiát spórolhatunk meg számukra, hiszen ezek a 

nyomtatványok már tartalmazni fogják azt az igazolást, amelyet elfogadunk, ezáltal az önkormányzatok, 

és Hallgatói Önkormányzatunk közötti gyakori kommunikációs hibákat is kivédhetjük.  

Az érvényesítés folyamatában továbbra is szeretnénk hangsúlyt fektetni a bírálók felkészítésére. Fontos, 

hogy minél részletesebben be tudjuk nekik mutatni az új felvételi eljárás menetét, és olyan szintű rutint 

szerezzenek a Neptunos véleményezésre, amely által bátran vághatunk neki az elsőéves felvételi 

eljárásnak. Ezek az oktatóanyagok már a nyári vizsgaidőszak végén elérhetőek lesznek, és a Neptun 

teszt felületén pedig tesztelhetik a bírálás folyamatát. 

Fontos feladat fog hárulni a kommunikációs bizottságra. Létre kell hozni egy olyan kampánystratégiát, 

mely által minél több leendő kollégistát meg tudunk szólítani, és be tudjuk mutatni nekik 

kollégiumainkat, meghozni kedvüket a kollégiumi élethez. Az eddig használt kommunikációs 

csatornákban rejlő további potenciális lehetőségek felkutatása mellett új elemeket is be kell hozni. 

Ennek a kommunikációs kampánynak az egyik fontos része a már korábban megkezdett, de a jövőben 

kiforró, egy a kollégiumokat bemutató kampányfilm sorozat leforgatása. 
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Rendezvények 

A kollégiumi élet fontos elemei a rendezvények. Legyen egy kis társaság esti összejövetele, vagy több 

kollégiumot megmozgató esemény. Ezek az összejövetelek nagyban segítik a közösségek létrejöttét, 

kapcsolatépítést, és feledhetetlen élményeket adnak az abban résztvevőknek. A rendezvények 

hihetetlenül sokszínűek tudnak lenni, kezdve egy tudományos konferenciasorozattól, 

sporteseményeken keresztül a zenés táncos összejövetelekig. 

A rendezvények szervezésére hamarosan közbeszerzési szerződés fog megköttetni, amely által további 

források bevonására adódik lehetőségünk. Ezen felül igyekeznünk kell a financiális alapok minél jobban 

való kibővítése érdekében támogatókat keresni a rendezvényekhez, amelyet a későbbiekben részletezek.  

A rendezvényszervezés további gördülékenysége érdekében a Kollégiumi Hallgatói Önkormányzat 

Elnöksége, és különösen a rendezvényes referens a továbbiakban is minden lehetséges segítséget meg 

fog adni a részönkormányzatoknak. Illetve mindenképpen fontosnak tartom egy menetrend kialakítását 

az előkészületekre, ahol a fontosabb határidők könnyedén vezethetőek lesznek, és így a legnagyobb 

valószínűség szerint nem lesz semmilyen akadálya egy rendezvény megszervezésének. A 

kommunikációs bizottság bevonásával a promóciós lehetőségek is szerteágazóbbak lehetnek, és az új, 

vagy már meglévő kommunikációs csatornák kihasználtságát is jobban ki tudjuk tölteni. 

A rendezvények promótálásánál egy 1-5-ig terjedő skálát tartok a legmegfelelőbbnek, amely által a 

rendezvényes referenshez eljutatott rendezvény osztályozásra kerülne annak nagysága szerint, és a 

kommunikációs bizottság annak megfelelően alakítaná ki a promóciós tervet. Ezen a skálán az 1-es a 

kis, lokális, kollégiumi szintű rendezvényeket jelentené, míg az 5-ös a kollégiumi napokat, vagy a több 

kollégium szervezése alatt álló rendezvényeket jelentené.  

Rendezvényalap 

Első elnöki ciklusom idején is költségvetésünkben szerepelt a kollégiumi rendezvények finanszírozására 

elkülönített pénzösszeg, de mivel a hallgatói rendezvényeket érintő közbeszerzés megtorpanni látszik, 

ezért ezeknek a kereteknek a megpályáztatása értelmetlen lett. Ez a keret továbbra is rendelkezésre áll, 

ciklusom első felében, amint lesz közbeszerzési partnerünk, megkezdjük a pályáztatást. A tárgyalt 

pénzkeret elosztásánál mindvégig törekednünk kell majd arra, hogy igazságosan és arányosan 

részesüljenek a tagkollégiumok anyagi támogatásban. A tagkollégiumok lakóinak identitástudatának 

erősítéséhez tapasztalataim szerint nagymértékben hozzájárulnak a tavaszi kollégiumi napok. Ezen 

rendezvények finanszírozását teljes egészében nyilvánvalóan nem tudjuk vállalni, de jelentőségük 

szempontjából a helyükön fogjuk őket kezelni a pályázatok elbírálásakor. 
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ELTE Kollégiumi Hallgatói Alapítvány 

A Kollégiumi Hallgatói Önkormányzat és tagkollégiumi részönkormányzatai számára kiemelt 

fontosságú az olyan szolgáltatások és projektek megvalósítása, melyek kifejezetten a kollégisták számára 

szükségesek és hasznosak. Ahhoz, hogy a Kollégiumi Hallgatói Önkormányzat e vállalásnak eleget 

tudjon tenni, elengedhetetlen volt egy olyan alapítvány létrehozása, amely biztosítja a megfelelő és 

transzparens jogi hátteret ezek megvalósításához. Különösen fontos dolog ez a rendezvényszervezés 

tekintetében, hiszen az ELTE Kollégiumi Hallgatói Alapítvány igény szerint, a saját alapítvánnyal nem 

rendelkező tagkollégiumok rendezvényeinek jogi hátterét is biztosítani hivatott.  

Mindemellett a külső források bevonásában is meghatározó szerepet játszik az Alapítvány. Az elmúlt 

években az ELTE kollégiumai több százezres nagyságrendben nyertek támogatást különböző 

pályázatokon. A kollégiumok közös érdeke, hogy ez a siker ne csak egy felvillanás legyen! Folyamatos 

pályázatfigyelésnek köszönhetően az ELTE kollégiumai mind egyénileg, mind közösen jelentős külső 

forrásokhoz, projektfinanszírozási lehetőségekhez juthatnak. Ennek a külső forrásbevonásnak már 

rövidtávon is motorja és szervezője az Alapítvány, hiszen az idei évben is sikeresen pályázott a Nemzeti 

Együttműködési Alaphoz. Ennek a külső forrásbevonásnak már rövidtávon is középpontja és 

szervezője az alapítvány. A cél a jövőben, hogy kollégiumi partner alapítványokkal összefogva, velük 

együttműködve a kollégiumokba és a kollégiumi rendezvényekbe befolyt külső támogatási forrásokat 

radikálisan növelni tudjuk, a nagy kollégiumi rendezvényeket minimum 20%-ban pályázatokból tudjuk 

finanszírozni.  

Alapítványunk egyre bővülő tevékenységét a jelenleg alakuló www.ekha.hu honlapon és a KolHÖK 

dizájnhoz igazodó arculattal elkészített Facebook oldalán hirdetni. Bár az alapítványi honlap jelenleg 

csak egy alfa verzió, de meggyőződésünk, hogy hamarosan indokolt lesz a tartalom és a forma jelentős 

bővítése. 

Szponzorációs lehetőségek 

A kollégiumokban kialakuló közösségek fő kohéziós ereje a rendezvényekben rejlik. Itt nyílik 

lehetőségük a bentlakóknak egymással megismerkedni. Ezek a közösségek lehetővé teszik, hogy ne csak 

diplomával, hanem szerteágazó kapcsolatokkal, barátságokkal hagyhassák el a lakók egyetemünket. A 

rendezvények rendkívül szerteágazóak, lehetnek azok tudományosak, sport, vagy kulturális tartalmúak. 

A szponzorok részvétele a rendezvényeken eddig is megfigyelhető volt, ha még kis számban is. Ide 

tartoznak a kollégiumban büfét üzemeltető, vagy kisebb terméktámogatással jelen lévő külső cégek is. 

A rendszer alapjai megvannak, de minél inkább ki kell szélesíteni ezt a kört. Egy-egy kollégium 

rendezvénynaptára kisebb érdeklődést válthat ki egy nagyobb cégtől, mint a Kollégiumi Hallgatói 
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Önkormányzat teljes, minden kollégiumi rendezvényt magába foglaló lajstroma. Ebben az esetben is a 

diákbizottságok együttműködése a kulcs, hiszen a szponzorok nagyobb eséllyel támogatnak egy olyan 

rendezvénysorozatot, melynek keretében heti rendszerességgel, nagyobb közösség gyűlik össze, mint 

havonta vagy még ritkábban. Természetesen ezeket a támogatásokat arányosan osztjuk el, így mindenki 

olyan arányban részesül, ami megfelel az adott kollégium energiabefektetésének. 

A szponzorok felkutatása a kommunikációs bizottság feladatkörébe tartozik majd, míg az érdemi 

tárgyalásokat már a KolHÖK elnöksége végzi. A rendezvényeink egy jól működő támogatási 

rendszerrel sokkal vonzóbbak lehetnek, és kiszélesíthet az összejöveteleket látogatók táborát. 

Kommunikációs Bizottság 

Minden szervezet életének Achilles-sarka lehet a kommunikáció. Ennek az alapkőnek a megerősítésére 

egy Kommunikációs Bizottság létrehozását látom a leginkább megfelelőnek. A bizottság a tagkollégiumi 

részönkormányzatok által delegált tagokból fog állni, a Kollégiumi Hallgatói Önkormányzat 

kommunikációs referensének vezetésével. A bizottság tagjai a folyamatos internetes kommunikáció 

mellett kéthetente személyesen is találkoznak, amelyen megbeszélik az előttük álló feladatokat, így a 

rendezvények promóciós terveit is, valamint felosztják egymás között a teendőket.  

A bizottság tagjainak fő feladata a részönkormányzatok, és a Kollégiumi Hallgatói Önkormányzat 

kommunikációs stratégiájának kialakítása, ezek mellett pedig rendezvények promóciójában 

fordulhatnak majd a szervezők hozzájuk. A Bizottság feladata lesz a grafikus munkák elvégzése, 

promóciós tervek felállítása, valamint véghezvitele, illetve magán a rendezvényen – amennyiben a 

szervezők kérik – a fotózás is.  

A bizottságnak feladata lesz, hogy a már meglévő, hirdetésre szolgáló felületek kihasználtságát 

maximalizálja, illetve ezek mellett új promóciós lehetőségeket keressen. A rendezvények sokszor 

eljutnak a kollégistákhoz, de nem keltik fel a figyelmüket. Erre mindenképpen megoldást kell találni, 

hogy a közösségi élet továbbra is, minden kollégiumban pezsgő legyen.  

Ezek mellett a delegált tagok számára is előrelépést nyújthat, referenciaként szolgálhat egy-egy állás 

megpályázása során. Hiszek benne, hogy a bizottság be fogja váltani a hozzá fűzött reményeimet és a 

jövőben a KolHÖK, és minden kollégiumi hallgató profitálhat a munkájából, így a befektetett idő és 

energia megtérül. 

Szakkollégiumok 

Egyetemünk tehetséggondozási rendszerének kiemelkedő részét képezik a szakkollégiumok. Ezek az 

intézmények lehetővé teszik, hogy nemzetközi szinten elismert tudás álljon a kollégium tagjainak 

rendelkezésére, ezért fontos szakkollégiumaink védelme. Az ELTE-n jelenleg öt szakkollégium 

működik, ezek az Angelusz Róbert Társadalomtudományi Szakkollégium, Bibó István Szakkollégium, 
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Bolyai Szakkollégium, Eötvös József Collegium, és Illyés Sándor Szakkollégium. Minden intézménynek 

megvannak a sajátosságai, ezáltal nem lehet őket együtt kezelni a szociális kollégiumokkal, így fontosnak 

tartom egy szakkollégiumi kerekasztal létrehozását. Itt a szakkollégiumok megválasztott 

érdekképviseleti vezetői közös stratégiát alakíthatnának ki, melyet a későbbiekben várhatóan nagyobb 

eredménnyel képviselhetnének egyetemünk vezetése, vagy az InterKoll előtt.  

A szakkollégiumokban működő élénk tudományos életnek minden elérhető támogatást meg kell adni, 

hogy konferenciáik, előadássorozataik, vagy szakmai napjaik minél inkább vonzóak legyenek nem csak 

az ott lakóknak, hanem a külső érdeklődők számára is. Ezáltal a továbbiakban is minden elérhető forrást 

meg kell találnunk ezek anyagi és nem anyagi természetű támogatására. Reményeim szerint a 

szakkollégiumok munkájának segítése hosszútávon eredményes lehet, és lehetőséget biztosíthatunk a 

szakkollégiumokban lakó, feltörekvő hallgatók számára, hogy a jövőben még szélesebb látókörben 

szemlélhessék szakterületüket. 

Sport 

Kollégiumainkban a kulturális és tudományos rendezvények mellett meghatározóak a 

sportrendezvények is.  

Az idei szemeszterben beindult sportösztöndíjas program, melynek keretein belül a Kollégiumi 

Hallgatói Önkormányzat, és a BEAC minden kollégiumban kiírt egy pályázatot a lakók között, 

amelynek nyertese sportruházatot kapott. A pályázat nyertesének feladata, hogy kollégiumában 

folyamatosan sportolási lehetőségeket szervezzen az ott lakók számára. Ez a kezdeményezés kiváló, de 

bőven rejlenek még benne lehetőségek. Az ösztöndíjasok számára lehetőséget kell teremteni minél több 

sportág megjelenítésére a kollégiumokban, ezáltal a lakók elé minél szélesebb palettát tárni, az 

igényeknek megfelelően. Az ösztöndíjasok számára személyes találkozókat kell biztosítani, melyeket a 

KolHÖK sportreferense vezet. Itt tapasztalatcsere folyna, illetve a KolHÖK és részönkormányzatai 

számára hosszú távú stratégiát alkothatnának, amely kijelölné a kollégiumi sport területén végzendő 

munkát. Illetve az eddig felsoroltak mellett javíthatják a sportok népszerűségét, illetve segíthetnek a 

kollégiumokban kisebb csoportokat is szervezni a sportolásra (pl. futókörök megszervezése.). 

A sportolási lehetőségek bővítésében leginkább az anyagi tényezők képezhetnek akadályt, hiszen az 

egyetemi kollégiumi épületekből nem mind rendelkezik önálló tornateremmel és/vagy sportpályával. 

Az egyetem jelenlegi gazdasági helyzetét tekintve sajnos ennek megoldása még várat magára, így a 

sportösztöndíjasoknak kooperálniuk kell és közös sportrendezvényeket szervezniük. Sok sport 

esetében pedig ez sem elég, magához a sportoláshoz eszközök kellenek, melyek beszerzése már 

nehezebb feladat. Erre megoldást nyújthatnak pályázatok vagy szponzorok által adományozott 

eszközök. Ezek felkutatása kell, hogy fő célunk legyen, ebben a sport, és pályázati referensek 

együttműködése szükséges. 
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Továbbra is megrendezésre kerül majd a kollégiumok közötti foci- és kosárbajnokság. Ez is egy kiváló 

lehetőség, hogy a kollégisták találkozhassanak, megmérettessék magukat.  

Májusban újra megszervezzük a már hagyománynak számító “KolHÖK focimajális, avagy szeretet 

ünnepe!”, melyen az EHÖK részönkármányzatai mérhetik össze a tudásukat, mi pedig elindulunk 

sorozatban az ötödik győzelmünkért. Ez nem csak kikapcsolódás, és a sportolási lehetőség 

szempontjából fontos, hanem kötetlen ismerkedésre ad lehetőséget a részönkormányzatok tagjai 

között, és a közös munka hatékonyságát is fokozza. 

Fontos kiemelni a kollégiumi napokon zajló sportnapokat is, melyeket nagyrészt a BEAC-cal szoros 

együttműködésben rendeznek meg. Ezek az események igen nagy érdeklődéssel bírnak, több olyan 

sportágat mutatnak be, amellyel esetleg az eddigiekben nem találkozhattak a kollégisták. A Kerekes 

Napok, és Budaörsi Napok keretein belül megrendezett sportnapok rendkívül nagy sikert arattak, ezért 

igyekeznünk kell, hogy még több kollégiumban jelenhessenek meg új sportok. Ezeket továbbra is 

támogatnunk kell és megrendezésükben mindennemű segítséget meg kell adnunk a diákbizottságoknak.  

Utánpótlásképzés 

Egy szervezet életében, optimális esetben folyamatosan jelen van az állandó vérfrissülés, ezért fontos, 

hogy legyen egy olyan utánpótlásképzésünk, melynek résztvevői bármikor megállják a helyüket a 

hallgatói önkormányzatban, de ezek mellett kialakult képpel kell rendelkezzenek egyetemünkről, 

általánosan a felsőoktatásról. Az utánpótlásképzés során létre kell hoznunk egy nyílt, ám de összetartó 

közösséget, amelynek tagjai a jövő KolHÖK-ösei lehetnek. 

A képzés, azoknak a tanulmányaik elején járó ELTE-s hallgatóknak szól, akik érdeklődnek az 

érdekképviselői tevékenység iránt, és ezen keresztül a közösségért tenni akarnak. Ez kiváló alkalom, 

hogy megismerjék a hallgatói önkormányzat működését. 

Az utánpótlásképzést a tavalyi rendszerhez hasonlóan két lépcsőben képzelem el. Elsősorban egy helyi, 

kollégiumi szintű képzésnek kell megtörténnie. Itt már a regisztrációs héten esedékes programok során 

meg kell történnie a toborzásnak, hiszen az a tapasztalat, hogy ilyenkor a hallgatók jóval fogékonyabbak. 

Ezután a szorgalmi hét első hetétől kezdve pedig a képzések kapnának hangsúlyt. A képzést a helyi 

bizottságok tartanák, a Kollégiumi Hallgatói Önkormányzat elnökségének segítségével. Itt igyekeznünk 

kell egy olyan közösséget teremteni, amely későbbiekben a kollégiumban az aktív magot képviselheti. 

Amennyiben létrejön egy ilyen közösség, az későbbiekben a diákbizottság utánpótlását segítheti. Ebben 

a szakaszban leginkább a játékos feladatoknak kell szerepet kapnia. A plenáris előadások már itt is 

megjelenhetnek, de jóval kevesebb. 

A második lépcsőben pedig az első részben kiemelkedő érdeklődést és teljesítményt mutató 

kollégistáknak - a diákbizottsági elnökök javaslatai alapján – egy jóval szakmaibb programot kínálnánk. 

Ebben a részben egy továbbképzésen vehetnek részt, melyben természetesen továbbra is szerepet 
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játszanak a szituációs játékok, de a jelentkezők további fontos érdekképviselet során hasznosítható 

készségeket sajátíthatnak el. 

A képzést folyamatossá kell tenni, tehát az előző évben kiemelkedők lehetőséget kapnának arra, hogy 

következő évben már ők vezessék azokat. Ezek mellett olyan tudásanyagot kell átadni a többieknek, 

amely előnyükre válhat az egyetemi képzés, és az élet során is. 

Vezetőképző, Vezetőségi hétvége 

Vezetőképző: 

A vezetőképző célja, hogy egyedülálló szakmai felkészültséget adjon minden, a Hallgatói Önkormányzat 

munkájában résztvevő tagnak. A vezetőképző során az előbbiekben említetteken felül egy kiváló 

közösség létrehozása is a cél, hogy a tagok bizalommal fordulhassanak egymáshoz, ha bármilyen 

akadályba ütköznének érdekképviseleti munkájuk során. A vezetőképző konferenciaként is szolgál, a 

résztvevők megosztják tapasztalataikat egymással. Minden diákbizottság közös kalapba helyezi 

tapasztalatait, ötleteit, élményeit, ezáltal a vezetőképző után új tervekkel térhetnek vissza, ezzel is 

színesítve saját kollégiumuk életét. 

A tavalyi évben keretszerződés hiányában sajnos nem tudtuk megtartani, de rendhagyó módon tavasszal 

pótoltuk ezt. E mellett még az idei évben tervezzük egy vezetőképző megrendezését, amely kiváló 

alkalom lesz felmérni azt, hogy egy éven belül kettő vezetőképzőnek milyen hatása van a közösségre. 

Minden vezetőképzőn törekszünk a hibák javítására, ezáltal is tökéletesítve a hétvége programját. Úgy 

vélem, hogy kinőtte a szakmai program kategóriát ez a rendezvény, és jóval többet jelent szimpla 

továbbképzésnél. A különböző kollégiumokból érkező érdekképviseleti tagok a hétvégén megismerik 

egymást, és kiváló kapcsolatok születnek, a résztvevők közös élményekkel gazdagodnak, mely 

hosszútávon biztosítja a KolHÖK-ön belül nem csak a munkakapcsolatokat, hanem az emberi 

kapcsolatokat is. 

Vezetőségi hétvége:  

A szokásos őszi tisztújítások során előreláthatólag a tagkollégiumi hallgatói részönkormányzatok 

elnökeinek csaknem fele cserélődni fog, ezért kiemelten fontos az új elnökök integrálása hallgatói 

önkormányzatunkba. Ezen kívül rendkívül fontos a kiváló kapcsolatok sokasága, különösen igaz ez a 

Kollégiumi Hallgatói Önkormányzatra. Jelen esetben kiemelten fontosnak tartjuk egy olyan hétvége 

megszervezését, mely a szakmai egyeztetésen túl teret biztosít a csapatépítésnek, a belső kohézió, a 

személyes kapcsolatok elmélyítésének Egy szervezet életében a szakmai munkán túl elengedhetetlenek 

a jó perszonális kapcsolatok, ez különösen igaz a Kollégiumi Hallgatói Önkormányzatra.  
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Kollégiumi Hallgatói Ösztöndíj 

Nagyon fontosnak tartom, hogy azok a kollégiumi közéletben aktív szerepet játszó személyek, akik 

tevékenységük alapján megérdemlik, igenis részesüljenek közéleti ösztöndíjban. Fontos ez azért is, mert 

egyrészt motiválja az embereket, hogy érdemes a közösségért dolgozni, másrészt így a kollégium is 

elismeri azokat az embereket, akik a közösségért tesznek, építik azt. A 2012-es év tavasza óta a 

Kollégiumi Hallgatói Ösztöndíj kiírása különböző okokból elmaradt, ezért mindenképpen küzdeni 

fogok azért, hogy ezt a hagyományt a továbbiakban is tovább tudjuk vinni, és az aktív közösségért tenni 

akaró kollégista hallgatók számára ezáltal visszajelzést küldeni tudjunk, hogy munkájukat megbecsülik, 

és folytassák a kijelölt utat. 

A Kollégiumi Közéleti Ösztöndíj gyakorlatával kapcsolatban három dolgot fontosnak tartok 

megemlíteni: egyrészt a részkollégiumok autonómiáját az ösztöndíj megállapításában mindenképpen 

tiszteletben kell tartani, hiszen ők azok, akik a leginkább látják, tapasztalják, ki érdemes az ösztöndíjra. 

Alkalmazkodva a XXI. század kihívásaihoz, a következő pályázási időszakban szeretnénk Neptunon 

keresztül az elektronikus pályázás lehetőségét biztosítani, ami mind a bírálók, mind a pályázók munkáját 

nagymértékben megkönnyítené, másrészt magát az ösztöndíj elbírálását és kiutalását rövid kötött 

határidőkhöz kell kötni, hogy a kollégisták minél előbb hozzájuthassanak a megérdemelt jutalmukhoz. 

Ebben szoros együttműködésre számítok a tagkollégiumi részönkormányzatokkal, illetve az Egyetemi 

Kollégium vezetésével. 

Alumni 

Minden szervezet életében fontos a kapcsolattartás a korábbi idők érdekképviselőivel. Ez alatt a 9 év 

alatt, amióta létezik a KolHÖK, rengeteg olyan személyes kapcsolat alakult ki az emberek között, 

amelyek akár egy életre meghatározóak lehetnek. Elmondható, hogy továbbléptünk a 

munkakapcsolatokon, és barátságok születtek meg. Ezek a rendkívül összetartó közösségek pedig 

kiváló példát adhatnak a jelen, és jövő érdekképviselőinek is. Kiemelt fontosságú ezekkel a 

közösségekkel a kapcsolattartás, valamint az, hogy ismerjék egymást az érdekképviseleti generációk, 

bármikor bátran fordulhassunk elődeinkhez. Terveim szerint egy jóval szervezettebb alumni közösséget 

kell létrehoznunk, és folyamatosan lehetőséget biztosítani a találkozásra. Első lépésként a 

kommunikációt kell fejleszteni, és egy levelezőlistát létrehozni erre a célra. A levelező listára a 

diákbizottsági elnökök javaslata alapján kerülhetnek fel tagok, akik korábban aktívan részt vettek a 

hallgatók érdekeinek képviseletében. Ezeken a levelezőlistákon tudják majd tartani a kapcsolatot, illetve 

ezen a fórumon tudjuk majd felhívni a figyelmüket rendezvényekre, eseményekre. 

 


